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PROTOKÓŁ  
z obrad XV Sesji Rady Gminy Sorkwity 

z dnia  31 stycznia 2020r.  
  
Początek posiedzenia godz.900. 
Zakończenie obrad godz.1023 
Obecnych radnych 13 
Obecnych sołtysów 18( nieobecni na posiedzeniu A.Dreier, J.Kulmaczewska) 
Podjęto uchwały od  Nr XV/103/2020 do Nr XV/113/2020                                                         
 
 

Porządek posiedzenia. 
 
 

Dot. pkt. 1  Otwarcie sesji. 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram XV sesję Rady Gminy Sorkwity.                                 
W naszym przypadku ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy                               
13 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Witam serdecznie Wójta Józefa Maciejewskiego, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Panią Mecenas, kierowników 
jednostek organizacyjnych, sołtysów, radnych,  oraz pracowników urzędu    i mieszkańców.  
 

Wiceprzewodniczący odczytał klauzulę RODO. Poinformował obecnych na sesji ,że na podstawie art. 13 ust. 1 i 2 
Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób 
fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 
uchylenia dyrektywy 95/46/WE (Dz.U.UE.L. z 2016r. Nr 119, s.1 ze zm.) - dalej: „RODO”- właściciel urządzenia 
nagrywającego do obsługi Rady Gminy informuje, że sala konferencyjna w urzędzie jest objęta monitoringiem. Czyli 
jeśli Państwo decydują się na uczestnictwo w sesji, muszą wiedzieć o tym że obraz jest nagrywany jak i również dźwięk.  
  
 
Dot. pkt.2   Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta – odczytam porządek obrad dzisiejszej sesji i proszę                                
o zgłaszanie wniosków w porządku obrad.  

1. Otwarcie sesji i ogłoszenie porządku obrad. 
2. Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XIV  sesji.  
4. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sorkwity na lata 2020-2032 uchwalonej uchwałą               
Nr XIV/98/2019 z dnia 20 grudnia 2019r.  

b) zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2020r. uchwalonego uchwałą Nr XIV/99/2019 z dnia                          
20 grudnia 2019r. 

c) ustalenia planu pracy Rady Gminy Sorkwity na rok 2020.  
d) zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rolnictwa, Gospodarki Gruntami i Ochrony Środowiska 

Rady Gminy Sorkwity na 2020r.  
e) zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Komunalnym Rady 

Gminy Sorkwity na 2020r.  
f) zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Edukacji, Kultury, Sportu, Zdrowia i Porządku 

Publicznego Rady Gminy Sorkwity na 2020r.  
g) zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sorkwity na 2020r.  
h) zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Sorkwity na 

2020r.  
i) wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Sorkwity oraz 

określenie wysokości bonifikaty od ustalonej ceny sprzedaży.  
j) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz 
specjalności i form kształcenia objętych dofinansowaniem w 2020r.  

k) utworzenia na terenie gminy Sorkwity ośrodka wsparcia pod nazwą Klub SENIOR +. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
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6. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
7. Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami. 
8. Sprawy różne. 
9. Zamknięcie sesji 

 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  –proszę o zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad 
dzisiejszej sesji.                                               

 

Radna Maria Gałązka- proszę o odstąpienie od głosowania w  punkcie 4 od c-h, bądź też zawarcie jakieś klauzuli, że 
na następnej sesji będziemy te plany uzupełniać. Moim zdaniem jest to uzasadnione z tego względu że podczas ostatniej 
komisji nieobecna była 1/3 składu Rady Pani Przewodnicząca, Pani Wiceprzewodnicząca, a chodzi tu o korelacje 
planów pracy Rady z planami pracy  Komisji. Nie upieram się , to jest moje zdanie , nie wiem na ile uznacie Państwo 
czy jest ono słuszne czy nie jest słuszne. Każdy plan jest tylko planem może być zmieniany, uzupełniany ale nie mniej 
jednak wyznacza ona jakiś kierunek pracy, który powinien być w miarę uczciwy, zasadny i wytyczający jakaś trasę. Tu 
jest  wszystko pom8ieszane, nie zazębia się i wygląda to tak jak wygląda w związku z tym proszę abyście Państwo 
przegłosowali.  

Radna Barbara Zmitrowicz- Wiszniewska- odniosę się do tego, bo czuję się dotknięta szczerze mówiąc. Nad planem 
Komisji Edukacji pracowałam naprawdę solidnie, przeanalizowałam wszystkie za i przeciw. Złożyłam swój projekt 
pracy na początku grudnia , prosząc na listopadowej sesji o zgłaszanie wniosków, minęło prawie 2 miesiące , jeśli nie 
było wniosków tzn że plan jest do przyjęcia. W środę kiedy mieliśmy posiedzenie komisji tez nie padły żadne 
konkretne wnioski, poza tym jest zapis, że komisja zastrzega sobie prawo o zmian, możemy w trakcie prac dodać punkt, 
zaprosić kompetentnych gości – ja nie widzę problemu.. 

Radna Maria Gałązka- szanowni Państwo skończmy z tymi delikatnościami. Nikt tu nikogo nie dotyka i nikogo nie 
staram się podsumowywać ani pod czyimś adresem kierować uwag.. Sama koleżanka radna podczas komisji stwierdziła 
że faktycznie nie ma korelacji. Tu nikt nikomu nie zarzuca ani brak pracy, ani dobrych chęci, Anie dobrej woli. Po 
prostu  moim zdaniem było tyle czasu, Pani Sekretarz również przypominała żebyśmy się spotkali a opracowywanie 
propozycji przez każdego z radnych w domach to przepraszam bardzo my w domach nie pracujemy tylko na komisjach 
i sesjach.  

Przewodnicząca Rady Mariola Plichta- chciałabym się odnieść do tego.. każdy przewodniczący komisji do swojego 
planu z pewnością się przyłożył i nigdy nie będzie tak, że te plany będą idealnie zazębiać i ponadto te plany sa 
przygotowywane od grudnia i każdy z radnych miał możliwość zapoznania się  z nimi, złożenia wniosków i uwag                 
a takich nie było. To, że 5 osób w tym tez mnie nie było na ostatnim posiedzeniu komisji uważam, że  nie jest to żadne 
uzasadnienie żeby te plany pracy zmieniać Pani Marysiu.. i na ostatniej komisji miała Pani możliwość wniesienia 
swoich uwag i zmian i takich Pani nie poczyniła.. 

Radna Maria Gałązka- ale propozycje dawałam to nie jest tak, że nie było propozycji. 

Przewodnicząca Rady Mariola Plichta- ale nie było żadnego wniosku formalnego. Nie było żadnego głosowania nad 
zmiana planu pracy. Chciałabym tylko dodać, że pod każdym planem pracy radni, przewodniczący zastrzegli sobie 
możliwość dokonywania zmian w trakcie roku, jeśli takie będą potrzebne, wynikną z sytuacji –plan jest elastyczny                   
i będziemy  go zmieniać. Na chwilę obecna zgodnie z planem pracy Rady Gminy do końca stycznia plany pracy 
powinny zostać przyjęte i ja wnioskuje o to żeby te plany pracy przyjąć na dzisiejszej sesji. Był wniosek formalny 
Radnej Marii Gałązki więc proszę o przygotowanie głosowania i poddamy go pod głosowanie.  

 

WNIOSEK RADNEJ MARII GAŁĄZKA O ZDJĘCIE Z PORZĄDKU OBRAD PKT 4 OD  lit. c do lit. h 
 

Przewodnicząca Rady Mariola Plichta- proszę o przegłosowanie zmiany porządku obrad: 

 
Głosowanie jawne: 
       Głosowało  - 13 radnych; 
                  „za” – 2 radnych. 
         „przeciw” – 8 radnych 
„wstrzymał się „- 3 radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 

Porządek obrad nie  został zmieniony.  Wniosek nie został przegłosowany. 
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Dot. pkt. 3   Przyjęcie protokołu z XIV sesji  
 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta - proszę o zgłaszanie uwag do protokołu.  Protokół jest dostępny w Biurze 
Rady.                                        
W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem protokołu                      
z ostatniej sesji. 
 
Głosowanie jawne: 
       Głosowało  - 13 radnych; 
                  „za” – 13 radnych. 
         „przeciw” – 0 radnych 
„wstrzymał się „- 0 radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
 
Stwierdzam, że protokół z ostatniej sesji został przyjęty. 

 
 
Dot.pkt.4 . podjecie uchwał w sprawie:  
 
 
4a- zmiany WPF… 
 
Skarbnik Anna Łuciuk-   tak jak mówiliśmy na komisji WPF w zasadzenie ulega zmianie,  natomiast naprawy 
wymaga oczywista omyłka pisarska w § 3 samej uchwały i tak jak Państwo macie § 1 uchwały , która teraz jest 
poddawana pod głosowanie ona się odnosi do § 3 ust.3 uchwały tej pierwotnej i ten artykuł jest zacytowany jak ten 
paragraf powinien brzmieć prawidłowo. Korekta występuje w wierszu trzecim w zdaniu po przecinku „ o których mowa 
w art..232 ust.2 jest w tej chwili  i to jest prawidłowy zapis, natomiast było w art.232 ust.2  pkt 3- po prostu przeniosło 
się z wiersza wyżej. Także prosimy o przyjęcie uchwały po poprawce mojego błędu.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta- proszę o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: Szczegółowo omówiono uchwałę na 
posiedzeniu komisji. 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
Głosowanie jawne: 
Głosowało -           13 radnych; 
                    „za” - 13 radnych. 
            „przeciw” – 0 radnych  
  „ wstrzymał się” – 0 radny  
  „nie oddanych” –  0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
 
4b- zmiana budżetu…  
 
Skarbnik Anna Łuciuk-  jeśli chodzi o budżet to należy wprowadzić jeszcze jedna autopoprawkę tj. związane z 
faktem, że już po komisji okazało się że wpłynęła dotacja w kwocie 213 zł na wypłatę dodatków energetycznych, Pani 
Kierownik twierdzi, że dziś te dodatki powinny być wypłacone w związku z tym pozwoliliśmy sobie wprowadzić 
jeszcze tą zmianę i zwiększenie budżetu będzie o 213 zł. Tak po zmianach dochody wynoszą kwotę 25.272.213 zł, w 
tym dochody bieżące: 23.787.947 zł, a majątkowe: 1.484.266 zł. Dochody wynoszą: 25.072.213 zł, w tym wydatki 
bieżące: 23.265.508 zł a majątkowe: 1.806.705 zł. Bez zmian pozostaje nadwyżka w kwocie 200.000 zł przeznaczona 
na spłatę kredytów.  
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Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję.  
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 Głosowanie jawne: 
              Głosowało - 13 radnych; 
                        „za” - 13 radnych 
                „Przeciw”-   0 radnych 
       „ wstrzymał się” - 0 radnych  
        „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
 
4c-  ustalenia planu pracy Rady Gminy…. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 

Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 11 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 2  radnych( M. Gałązka, Z. Świniarska) 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
4d- zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rolnictwa….. 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
  
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta przeprowadził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
Głosowanie jawne: 
        Głosowało - 13  radnych; 
                  „za” – 11  radnych. 
             „przeciw”- 0 radnych 
  „wstrzymał się” - 2  radnych( M. Gałązka, Z. Świniarska) 
  „nie oddanych” – 0 radnych 
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Uchwała została podjęta.  
 

4e- zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Budżetu… 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta :Proszę o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 11 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 2  radnych( M. Gałązka, Z. Świniarska) 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
 
4f- zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Edukacji… 
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta :Proszę o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 11 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 2  radnych( M. Gałązka, Z. Świniarska) 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 

4g- zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej… 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta :Proszę o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
 
 



 7 

 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 11 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 2  radnych( M. Gałązka, Z. Świniarska) 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
 

4h- zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Skarg, Wniosków..… 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta :Proszę o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 11 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 2  radnych( M. Gałązka, Z. Świniarska) 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
 

4i- wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości…. 

 
Maria Rolczyńska- tak jak omawialiśmy na komisji, uchwała została wywołana podaniem najemców o wykonanie 
kapitalnego remontu  tego budynku. Wygląda na to, że remont kapitalny przewyższa wartość tej nieruchomości. Po 
spotkaniu z  najemcami , zaproponowaliśmy im wykup tej  nieruchomości z 50% udzielona bonifikatą. Najemcy 
wyrazili zgodę na wykup lokali  po uzyskaniu bonifikaty i w ramach sytemu gospodarczego będą mogli pomału tę 
nieruchomość remontować.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta :Proszę o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 13 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
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4j- planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli…. 

 
Agnieszka Szapiel – uchwała dotyczy planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2020. 
Dofinansowanie dotyczy specjalności wynikających z potrzeb szkolnych tj. doradztwo zawodowe, terapia sensoryczna. 
Dane  te zostały uzgodnione z Dyrektorkami SP w Sorkwitach i Warpunach jak również z pozytywnie zaopiniowane 
przez Związki Zawodowe zrzeszające nauczycieli. Planowane środki przeznaczone na  dofinansowanie dokształcania 
nauczycieli w tym roku wynoszą w planach 18.027,60 zł.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta :Proszę o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 13 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 

4k- utworzenia na terenie Gminy Sorkwity ośrodka wsparcia…. 

 
Dorota Długozima-Cyba- Klub Senior + działa u nas już rok. Natomiast formalnie powinniśmy podjąć uchwałę 
abyśmy mogli otrzymać  dofinansowania do działalności Klubu Senior+. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta :Proszę o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 13 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
 
 
 

PRZERWA 10 MIN 
( 932 do 942) 
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Dot. pkt 5   Interpelacje i wnioski radnych . 
 
Radny Zygmunt Duda- pytanie do Pana Dyrektora GOK-u  jak wygląda sprawa świetlicy w Rybnie, czy wniosek 
został złożony?  
Dyrektor GOK Wojciech Gniady- nie , nie został złożony. Nie mieliśmy projektu tej świetlicy i to nas eliminuje.  
Radny Zygmunt Duda-  to co wy robicie? Kto ma ten projekt złożyć?  
Dyrektor GOK Wojciech Gniady- ja projektu nie robię.. 
Radny Zygmunt Duda- no tak, ale trzeba o to zadbać Panie Dyrektorze..3 lata czekamy. W takim razie proszę                       
z własnego budżetu to zrobić, macie 500.000 zł., na biblioteki jest 140.000 zł na pewno na płace nie wydajecie tyle, 
wiec może ze swoich pieniędzy to zróbcie. Tam śmierdzi, nie można wytrzymać. Wszystko jest stare, w tej chwili 
mamy XXI wiek. Koło Gospodyń chce działać – nie może. Tak nie można robić.. 
Radny Sylwester Książkiewicz- do Pana Prezesa-proszę dopisać do listy załatanie dziur w asfalcie przez wioskę , bo 
nie idzie już przejechać i proszę wystąpić do PZD aby załatali dziury w drodze powiatowej chociaż w obrębie wsi, bo 
naprawdę przejechać nie można.  
Radna Maria Gałązka- jeżeli chodzi o  drogi to dołączam się do kolegi. Bardzo proszę  przypomnieć się  PZD jeśli 
chodzi o drogę Sorkwity- Grabowo. Temat dziury, wykoszenie poboczy, wycinka topól i suchych gałęzi. Może to 
znowu się skończy po 3 latach, nie wiem, ale  prosiłabym o zgłoszenie.  
 
Dot. pkt 6 . Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych 
 
Przewodnicząca Mariola Plichta jeżeli chodzi o temat dróg, to do tematu odniesie Pan Wójt.  
Wójt Józef Maciejewski- w zasadzie temat dróg jest tematem dyżurnym i przewija się na każdej sesji. Sprawa 
zgłoszonych przez Państwa interpelacji dotyczy w tej chwili dróg powiatowych w związku z tym wystąpimy do PZD 
ażeby zadośćuczynić Państwa oczekiwaniom. Pogoda jest teraz taka że nie ma przymrozków, prace cząstkowy z czego 
ja obserwuje przebiegają cały czas np. z 2 tygodnie temu była robiona naprawa nawierzchni tej drogi do Gielądu, 
Rybno-Rozogi czyli oni działają wykorzystując ta pogodę. Zgłosimy te Państwa uwagi. Wycinka poboczy, zakrzaczeń 
przebiega cały czas. Tutaj na naszych drogach korzystamy z tego skrzętnie, bo pozyskujemy dzięki temu opał do naszej 
kotłowni.  
 
Dot. pkt 7. Informacja Wójta o pracach w okresie między sesjami.   
 
Od ostatniej XIV sesji Rady w dniu 20.12.19. tego samego dnia odbyła się wigilia takie spotkanie adwentowe dla osób 
samotnych i starszych z terenu Gminy Sorkwity. Chciałbym serdecznie podziękować Stacji Diakonijnej, GOPS 
Sorkwity Pani Dyrektor SP w Sorkwitach i SP w Warpunach, GOK i naszemu przewoźnikowi Firmy Faster, który 
zasponsorował nam przewóz osób na to spotkanie. 
- 27.XII.2019- uczestniczyłem w III części Walnego Zgromadzenia ZGOK; 
- 12.I.2020-  odbył się 28 Finał WOSP na terenie naszej Gminy również; 
- 14.I.2020- uczestniczyłem w naradzie roboczej z Dyrektorami Szkół i pracownikami urzędu odpowiedzialnymi za 
oświatę; 
- 17.I.2020-  odbyło się spotkanie z mieszkańcami osiedla w Sorkwitach w tej części Sorkwity graniczącej                                 
z kompleksem leśnym oddziału 3305/2 ; 
- 22.I.2020-  walne zgromadzenie Stowarzyszenia 16-tka; 
- 24.I.2020- podpisanie aneksu do umowy kredytowej w Genin Banku w Olsztynie. W tym samym dniu uczestniczyłem 
w zebraniu sprawozdawczym w OSP Gizewo; 
- 28.I.2020- spotkanie robocze wójtów, burmistrza w Starostwie Powiatowym w związku z sytuacja panującą                          
w powiecie.   
- 30.I.2020- spotkanie w UM Mrągowa zwołane przez Burmistrza Mrągowa na prośbę  Marszałka w związku z planami 
w ramach programu modernizacji linii kolejowych na odcinku Czerwonka-Mrągowo, Orzysz-Ełk.  
- 30.I.2020-  uczestniczyłem w sesji Rady Powiatu (  ( treść oświadczenia załącznik nr 1) 
 
 
Dot.pkt 8. Sprawy różne.  
 
Radna Maria Gałązka-  chciałabym w obliczu odczytanego oświadczenia przez Wójta oraz ostatnich sytuacji jakie 
maja miejsca w kraju a jakie nas wszystkich dotyczą, w obliczu wypowiedzi które przeszyły  mnie do szpiku kości, 
które pamiętam i mam opanowane na pamięć i wypowiedzi które w zasadzie codziennie czytam i staram się i odnieść 
do obecnej rzeczywistości , do nas.. W związku z tym to sa tylko i wyłącznie moje przemyślenia, proszę nie odbierać 
tego jako jakieś uwagi, insynuacje, chcę tylko żebyśmy  każdy to co powiem wziął do siebie.  A chodzi  mianowicie o 
postępujące małymi kroczkami zło, zło i ta cienka granica w kategoriach miedzy dobrem a złem, prawda a kłamstwem, 
przyzwoitością a jej brakiem, hipokryzja a uczciwością, troska a obojętnością , która ma zastosowanie w każdej sferze 
czyli politycznej, społecznej, samorządowej.. Chodzi mi o wypowiedź Pana Mariana Turskiego, nie chodzi oto, że chce 
wykorzystać wypowiedź człowieka ponad  90-letniego, który przeżył tragedie holokaustu, ale jest to człowiek który 
właśnie swoja tragedie odtworzył po to aby dać nam przesłanie- nie bądźcie obojętni.. Nie bądźmy  obojętni wobec 
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wkraczającego zła. O tym jak to zło i w jakiej sferze wkracza maleńkimi kroczkami to wspomniał Pan Wójt , bo to jest 
zło, które ma miejsce w powiecie. Nie będę podawała żadnych przykładów i twierdziła że jest ono u nas. Na  to pytanie 
czy tez problem odpowiecie sobie Państwo sami. Ja tylko chciałabym zwrócić uwagę mianowicie na co: pierwsza 
reakcja do komentarza była jaka? Jak zareagował na tę wypowiedź Pan Prezydent? Zaczęłam się zastanawiać jak my na 
tę wypowiedź reagujemy.. Pozwolę sobie zacytować wypowiedzi Pana Mariana Turskiego i Pana Sędziego 
Włodzimierza Wróbla. Marian Turski mówiąc i zwracając uwagę, że złu należy się przeciwstawiać teraz powiedział 
tak” nie bądźcie obojętni gdy widzicie kłamstwa historyczne, gdy  przeszłość jest naciągana do potrzeb polityki i 
jakakolwiek mniejszość jest dyskryminowana, a jakakolwiek władza narusza przyjęte umowy społeczne. Kiedy 
widzicie, że przeszłość jest naciągana do aktualnych potrzeb polityki – nie bądźcie obojętni. Kiedy jakakolwiek 
mniejszość jest dyskryminowana, istotą demokracji jest to, że  większość rządzi ale prawa mniejszości muszą być 
chronione- nie bądźcie obojętni. Druga wypowiedź sędziego wydawało by się, że chodzi tylko i wyłącznie o sądy ..nie 
do końca, bo tę bardzo mądrą wypowiedź można przenieść na nasz grunt i będzie miała także zastosowanie. Wystarczy 
tylko zastanowić się w jakim miejscu jesteśmy.. Sędzia powiedział” sądy mogą być lepsze, gorsze, mądrzejsze, bardziej 
sprawne , mniej sprawne ale w momencie kiedy  przestana być sądami bezstronnymi nie wiadomo po co są..”  
Gdybyśmy w miejscu  sądy wstawili samorządy jakże by to zabrzmiało…a więc- samorządy mogą być lepsze, gorsze, 
biedniejsze, bogatsze, bardziej sprawne, mniej sprawne…ale kiedy przestana zwracać uwagę na wszystkich i na 
wszystkie sprawy to nie wiadomo po co są…Nasza- mówi Pan Włodzimierz Wróbel- „nasza uchwała nie jest o 
sędziach w tej uchwale orzekamy o sądzie” na czy polega różnica? ..to trochę przypomina sytuacje z samochodem w 
którym sa różne części . Funkcją samochodu jest jazda, ale żebyśmy pojechali te części muszą dobrze funkcjonować. W 
tej analogii częściami jadącego samochodu są sędziowie ale sędziowie nie są samochodem… I tu znów- czyż nie 
jesteśmy też takim samochodem? Pytanie tylko- czy wiemy do końca, kto w tym samochodzie jest kierowcą, kto jest  
częścią z kompletnego układu? Dokąd jedziemy i czy wcześniej zrobiliśmy diagnozę naszego auta.  Czy nasze auto w 
całości jest dopuszczone do jazdy z pieczątką diagnosty…bo jeżeli którakolwiek część a na pewno jesteśmy częścią 
tego samochodu i to każdy powinien sobie odpowiedzieć z każdej strony Sali , każdy z nas powinien wiedzieć w 
którym miejscu jesteśmy , jaką częścią jesteśmy  i za co odpowiadamy. JA bardzo proszę żebyśmy wszyscy 
przeanalizowali jaką częścią jesteśmy w jakim stanie jest ta część czy te części współ grają ze sobą i czy mamy  
pieczątkę dopuszczającą samochód do jazdy.  Żebyśmy po jakimś czasie nie musieli już myśleć i  śpiewać piosenki 
Maryli Rodowicz-„ wsiąść  do pociągu byle jakiego….(…) „ i żeby nie było tak, że się obejrzymy  i zauważymy to co 
zauważymy. To są moje przemyślenia. Proszę bardzo abyśmy zwrócili uwagę nie tylko na drogi powiatowe ale i tez 
drogi gminne.. Nie mówiłam tego w interpelacjach , ile razy powtarzamy o stanie dróg w powiecie, ale też w 
nieskończoność powtarzamy o stanie dróg w gminie.. nie dlatego prosiłam o wnikliwe przeanalizowanie planów rady 
żeby komukolwiek dopiec. Powiedziałam nie będę wytykała, nie będę  żadnym uwag pod niczyim adresem kierowała, 
ale przemyślcie Państwo , bo zapisy  w planach pracy wskazują ,że niezbyt to wszystko gra.. nie bądźmy obojętni. Zło 
ma różne oblicza. Wkracza powolutku, niespostrzeżenie i wygląda bardzo różnie. Bardzo proszę o przemyślenie.. 
 
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta- sprawa odkrytej studni na byłej fermie w Sorkwitach.. Zdjęcia i niewłaściwy 
opis krążą w Internecie i proszę żeby urząd skierował pismo do właściciela tego obiektu.  
Wójt Józef Maciejewski- pismo zostało skierowane , teren został zabezpieczony i otaśmowany. Pracownik miał 
sprawdzić czy zostało to wykonane.  
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta -chciałabym też jeśli jestem przy głosie podziękować Pani Sołtys Sorkwity , 
Klubowi Senior+ i pracownikom GOKU za  fajna, różnorodną ofertę ferii zimowych.  
Radny Zygmunt Duda- proszę Panią  Przewodniczącą aby za miesiąc zorganizować wspólny wyjazd komisji w teren. 
W jeden dzień się nie uda także proszę aby były to dwa wyjazdy, począwszy od prawej strony części  północnej. 
Kontrola przedszkoli, świetlic i dróg wszystkich członków rady.  Druga sprawa w związku z tym co wcześniej 
wspomniałem, a GOK jest finansowany przez nas, proszę o działania w tym  kierunku  i wyjaśnienia na następnej sesji 
za miesiąc a ponadto proszę  o spotkanie po sesji jeśli to możliwe z Panią Sołtys naszą, Panem Dyrektorem i Panem 
Wójtem i ja  w tej sprawie. Dziękuję.  
Sołtys D.Zajko- wnioskuje o jakieś stoły dla nas żebyśmy mogli sobie siąść i zapisywać co trzeba.  Druga sprawa moi 
mieszkańcy, którzy jeżdżą do Mrągowa do pracy maja prośbę żeby zamontować jakieś światło koło przejścia dla 
pieszych , wiem że to DK nr 16, ale  są drastyczne momenty kiedy jest ciemno, ludzie chodzą i nic nie widać.. Ostatnia 
sprawa chciałabym podziękować dla Prezes Tomka za szybka interwencje po jednym telefonie.  
 
Dot.pkt 9 Zamknięcie Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  zamykam XV Sesję Rady Gminy Sorkwity. 
 
  Protokół sporządziła:                                                                                                     Przewodnicząca Rady Gminy  
Magdalena  Krawczyk                                                                                                                         Mariola Plichta 


